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Fethiye Belediyesi Temizlik İşleri Müdürlüğü ekipleri, 
iklim değişikliği ve karbon salımıyla mücadeleye dikkat 
çekmek amacıyla başlattıkları "İki Teker, Sıfır Karbon" 
bisiklet yolculuğunda Burdur’a ulaştı. 

Burdur Belediye Başkan Yardımcısı Hülya Erarslan tara- 
fından karşılanan ekip, Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun 
Ercengiz ile görüşerek çevre duyarlılığını artırmak adına me- 
sajlarını iletti. 23 Ekim’de Fethiye’den yola çıkan ekip, Anıt- 
kabir’de sona erecek bu yolculuk boyunca çöp toplama et- 
kinlikleriyle çevre bilincini güçlendirmeyi amaçlıyor.

Burdur'da esnaflar, restoranlardaki 
kırmızı et yemekleriyle kasap fiyatları 
arasındaki farkın dikkate değer olduğu-
nu vurguluyor. "Restoranlarda 100 gram 
et yemeğine ödenen parayla kasaptan 
yaklaşık bir kilo et alınabilir" diyen 
esnaflar, kasap alışverişinin daha ekono-
mik olduğunu belirtiyor. 

Kurban Bayramı sonrasında ithal etin 
piyasaya girmesiyle fiyatların stabil 
kaldığını ifade eden kasaplar, kırmızı et 
fiyatlarının yılbaşına kadar aynı seviyede 
seyredeceğini öngörüyor.

Burdur’daki esnaflar, restoranlardaki 

et yemekleriyle kasaplardan alınan et fiy- 
atları arasındaki farkın büyüklüğüne dik- 
kat çekerek kasap alışverişinin daha he- 
saplı olduğunu vurguluyor. Yılbaşına ka- 
dar kırmızı et fiyatlarında bir artış bekle-
meyen kasaplar, ithal etin piyasaya girme- 
siyle fiyatların stabil kaldığını belirtiyor. 

Kış aylarında balık sezonu ve günle-
rin kısalması nedeniyle et tüketiminde 
azalma yaşandığını ifade eden esnaflar, bu 
durumun fiyatların sabit kalmasına katkı 
sunduğunu söylüyor. Yılbaşından sonra 
ise Kurban Bayramı yaklaşırken fiyatlarda 
hareketlenme yaşanabileceği öngörülüyor.

Burdur’da, Vali Tülay Baydar Bilgihan'ın talima-
tıyla ve katılımıyla Afet Yönetim Merkezi’nde gece 
saatlerinde "Habersiz Kriz Yönetimi Tatbikatı" 
gerçekleştirildi. 

Olası afet senaryolarına hazırlık amacıyla 
düzenlenen tatbikatta, İl Koordinasyon Kurulu ve 
afet müdahalesinde ana çözüm ortağı olan kurumlar 
yer aldı. Vali Bilgihan’ın yanı sıra Burdur Belediye 
Başkanı Ali Orkun Ercengiz, Vali Yardımcısı Faruk 
Ekiz ve ilin güvenlik güçlerinden yetkililerin katıldı-
ğı tatbikat, olası kriz anlarına yönelik hazırlıklı 
olunmasını amaçladı.

‘İki Teker, Sıfır Karbon’
Projesi Burdur’da

Burdur'da yetişen mucize meyve
mide ve cilt sağlığına destek oluyor‘KU
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Bucak Belediye Başkanı Hülya Gümüş, Bucak'taki 
su sorunu ve asfaltlama çalışmalarına yönelik 
eleştirilere kapsamlı bir yanıt verdi. 

AK Parti İlçe Kongresi'nde gündeme getirilen 
konulara cevap olarak su sorununa kısa vadeli bir 
çözüm sağlamak adına sondaj çalışmalarının zo- 
runlu olduğunu belirten Gümüş, uzun vadeli kalıcı 
projeler üzerinde de çalıştıklarını vurguladı. 

Burdurlu Yüzücü 
Hasan Korkmaz, 

Arena 
Aquachallenge'da 
Bronz Madalya 
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Burdur Cezaevi’nde üretilen ceviz ezmesi 

Kediye çarpan sürücü hayatını kaybetti!
2’DE

8’DE

ET TÜKETİMİ DÜŞTÜ,
FİYATLAR AYNI!..

Fethiye’den Anıtkabir’e 
pedal çevirerek çevreye mesaj

■ E.S. TUNCEL

BURDUR’DA GECE SAATLERİNDE
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■ KADRİYE ÇETİN

Burdur-Antalya karayolunda iddiaya göre kediye 
çarptıktan sonra kontrolü kaybederek şarampole 
düşen ve hayatını kaybeden motosiklet sürücüsünün 
cansız bedeni saatler sonra yol bakım çalışması 
yapan karayolları ekipleri tarafından bulundu. 

Edinilen bilgilere göre dün Burdur-Antalya 
Karayolu Ağlasun Kavşağı yakınlarında meydana 
gelen olayda yolda bakım çalışması yapan karayolları 
ekipleri yol kenarında hareketsiz yatan birini gördü. 
Yerdeki parçalardan şahsın motosiklet ile kaza yaptığı-
nı anlayan ekipler ihbarda bulundu. İhbar üzerine 
olay yerine sağlık, jandarma ve polis ekipleri sevk 
edildi. Olay yerine gelen sağlık ekipleri yaptıkları 
kontrollerde şahsın hayatını kaybettiğini belirlendi. 
Jandarma ekiplerinin yaptığı incelemelerde motosiklet 
sürücüsünün Ayhan Büyükkoç (60) olduğu tespit 
edildi.

Ekiplerin olay yerinde yaptıkları incelemelerde 
Ayhan Büyükkoç’un cansız bedeninin bulunduğu 
yerin yaklaşık 110 metre uzaklığında kedi cesedi 
bulundu. Ekipler Ayhan Büyükkoç’un 15 AG 973 
plakalı motosikletiyle kediye çarptıktan sonra direksi-
yon hakimiyetini kaybettiği ve şarampole düşerek 
hayatını kaybettiğinin üzerinde durduğu öğrenildi. 

60 yaşındaki Ayhan Büyükkoç’un cansız bedeni 
savcı ve olay yeri ekiplerinin incelemelerinin ardından 
otopsi yapılmak üzere Burdur Devlet Hastanesi 
morguna götürüldü. Kazaya karışan motosiklet ise 
çekici yardımıyla otoparka çekildi. 

Kaza ile ilgili inceleme başlatıldı.

Opr. Dr. Hikmet Kantarcı’nın oğlu Murat Kantarcı’nın 
vefatı Burdur halkını yasa boğdu. Cenazesi dün İstan-
bul’da defnedildi.

Burdur'un köklü ve tanınmış ailelerinden Kantarcı 
soyadını taşıyan Murat Kantarcı’nın vefatı, şehirde derin 

bir üzüntüyle karşılandı. 
Burdur’un efsane doktorla-
rından Opr. Dr. Hikmet 
Kantarcı’nın oğlu olan 
Murat Kantarcı, Burdur’a ve 
şehrin tarihine olan sevgisini 
her fırsatta dile getiren, 
sosyal medya paylaşımlarıy-
la Burdur kültürüne katkı 
sunan bir isimdi.

Burdur’a olan bağlılığı-
nı yaşamı boyunca sürdüren 
Murat Kantarcı, sosyal 
medya üzerinden Burdur’un 
tarihi, kültürel dokusu ve 
güncel meseleleri hakkında 
daima destek sağlayarak 
sevenleri ve kent halkı için 
özel bir yere sahipti.

Murat Kantarcı'nın 
cenazesi 25 Ekim 2024 Cuma günü Kuzguncuk Camiinde 
ikindi namazının ardından kılınan cenaze namazıyla 
birlikte Nakkaştepe Mezarlığı'nda defnedildi.

Kantarcı ailesine, dost ve arkadaşlarına Burdur Yeni 
Gün Gazetesi olarak başsağlığı ve sabır diliyoruz.
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Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK)’in verilerine göre 
Ülkemiz de doğurganlık oranı her geçen gün ciddi  bir 
şekil ve oranda azalıp dramatik bir şekilde düşüyormuş! 
(Normal doğumlar, yerini sezaryenle doğuma bıraktı, ama 
o ayrı bir değerlendirme konusu)  

Şöyle ki; TÜİK’in son doğum istatistiklerine göre, 
Ülkemizin 2001 yılında 2,38 olan doğurganlık hızı, 2023’te 
hızlı bir şekilde azalmasıyla 1,51 çocuğa düşmüş. Nüfusun 
kendini ikâme seviyesi 2,1 çocuk.  Yani doğurganlık hı- 
zımız 2,1 çocuk olduğunda nüfus kendini yeniliyor. Ancak, 
günümüz ve ülkemiz de doğurganlık durma noktasına 
gelmiş! O nedenle ben bu konu da devlet destekli, yani 
evlenmeyi ve çocuk yapmayı teşvik edici adımların atılma-
sı gerektiğini düşünüyorum. Çünkü evlenmelerin mâliyet-
leri astronomik şekilde yükseliyor ve bir düğünün mâliye-
tinin 600-700 bin TL’yi geçtiğini duyuyorum…    

EVLENMELER AZALINCA NÜFUS 
ARTIŞIMIZ DA DÜŞÜYOR!

Yıllık nüfus artış hızı, iki sayım tarihi arasındaki dö- 
nemde her bir nüfus için yıllık artan nüfusu gösteriyor. Bu 
hızın sıfırın altında olması, nüfusun düştüğüne işaret edi- yor. 
2023’te nüfus artışı hızı binde 1,1 gerçekleşmiş. Bu oranda 
ülkemiz de 2001’den bu tarafa en düşük artış hızı olmuş.

ÜLKEMİZ DE NÜFUS ARTIŞ HIZI
2020 DE BİN DE 5,5
2021 DE BİN DE 12, 7
2022 DE BİN DE 7, 7

 Tâceddin Dergâhı
Taceddin AKBAŞ

taceddinakbas@gmail.com

2023 DE İSE BİN DE 5’LERE DÜŞMÜŞ! 
Yıllık nüfus artış hızı pandemi salgınının dünyaya ve ülkemize 

hâkim olduğu 2020’de binde 5,4’e kadar düşmüştü. Ve bu oran son 
20 yılın en düşük oranı olduğu belirtilmişti! 2023 yılındaki düşüşün 
ise daha da kötüleştiği, dolayısıyla da ESOS-alarm vermeye başla-
dığı belirtiliyor… 

BU DURUMDAN CUMHURBAŞKANI DA YAKINIYOR
(DURUMU BİR FELÂKET OLARAK NİTELENDİRİYOR)

Cumhurbaşkanı Erdoğan da doğurganlık oranının geldiği 
durumdan şikayetçi olurken, bu durumu bir felâket olarak niteli-
yor-nitelendiriyor! Bence de öyle… Yani, doğurganlık oranı böyle 
giderse kısa süre sonra nüfusumuzun kahır ekseriyeti yaşlılardan 
oluşur, dolayısıyla da üretim durur, toplumun büyük bir kısmı 
tüketici hâle gelir… Bu da ülkemizin hayrına olmaz!  

NİKÂHSIZ YAŞAYANLARIN SAYISI HER GEÇEN GÜN
ARTTIĞI GİBİ, ‘NİKÂHLI ÇİFTLERİN BOŞANMALARI’
SIRADANLAŞTILDI-RUTİN HÂLE GELDİ MAALESEF!

Tamam, evlenmek bir sünnet, yani nikâhlanmak Peygamber 
Efendimizin sünnetlerinden-âdetlerinden, kuvvetli tavsiyelerin-
den, hattâ emirlerinden biri… Ancak günümüz de insanlar değil 
sünnetlere, farzlara vaciplere bile uymuyor… Dolayısıyla da evlen-
meler azaldığı ve zorlaştığı-zorlaştırıldığı gibi, boşanmalar kolayla-
şıyor-kolaylaştırılıyor, ayrılmalar sıradan hâle geliyor-getiriliyor 
maalesef… 

Tamam, boşanmalar, ayrılmalar ayrışmalar, evliliğe göre 
taşıdığı olumsuzlukların baskın olmasından kaynaklanabilir! 
Ancak, Peygamber Efendimiz Hz. Muhammed (sav) bir Hadis-i 
şeri�erinde mealen “Boşanma Cenab-ı Allah’ın en hoşlanmadığı 
helâllerden biridir! Ve bir boşanma anında arşı âlâ titrer!” buyuru-
yor… Amma velâkin, günümüzde görücü usulüyle evlenenlerin 
sayıları ‘yok’ denecek azaldığı ve çiftlerin birbirlerini günler hattâ 
aylar önceden tanıdıkları, anlaştıkları, yani severek elendikleri 
halde bu sevgiler çok sürmüyor ve evlilikler sudan bahanelerle 
sonlandırılıyor!  Çünkü gençler ya okulda ya kafede, yolda yolakta 
ya da herhangi bir yerde tanışıyorlar ve bazen günlerce bazen de 
aylarca hattâ yıllarca karı koca hayatı yaşıyorlar, sonra da darmada-
ğın olup gidiyorlar! Nedenine gelince, kız istemeler yok, söz 
kesmeleri, nişan, nikâh ve düğün merasimleri de ne dînimize 
imanımıza ne de millî veya yerli gelenek ve göreneklerimize 
uyuyor…

Kısacası ve açıkçası; çok azı hâriç, gününüzde nişanlanmalar, 

nikâhlanmalar veya evlenmeler ve boşanmalar da hem kolaylaştı 
hem de gayriislâmîleşti… O nedenle insanın günümüzde gençleri 
veya bekârları ‘evlenin’ demeye dili varmıyor! Ancak yine de bîkâr-
ların yüzde bir oranında bile olsa evlenmelerini-nikâhlanmalarını 
sağlamak insana ‘belki yine yüzde bir oranında bile olsa yarar 
sağlayabilir, sevap kazandırabilir!’ diye düşündüğüm için, ben yine 
de sözüm geçen bîkârlara ‘evlenin ve çok mecbur kalmadıkça da 
boşanmayın!’ diyorum…

EVLENMEK SÜNNET, HARAM VE HELÂLLERE
UYMAK-UYGULAMAK İSE FARZDIR-ŞARTTIR!

Velhâsıl-ı kelâm, hülâsâ-i netice; evlenmek-nikâhlanmak ve 
olabildiğince çocuk yapmak bir peygamber tavsiyesi, dolayısıyla 
Müslüman âdeti, inanan sünnetidir… Ancak bütün bunları yapar-
ken helâl ve haram kurallarına uymak gerekir. Çünkü bunlar bir 
olan Allah (c.c) emridir, dolayısıyla da farzdır… O nedenle, evlenir-
ken de evlendikten sonra da Allah’ın emir ve yasaklarına uymak-
tır-uymaya çalışmaktır… Ve çok tabiidir ki, çocuk yapmak, hattâ 
Müslüman çocuk sayısını artırarak Peygamber Efendimiz (sav)’i 
âhirette bizim çokluğumuzla övünecek hâle getirmektir! Ancak, 
ben bu konudaki kendi yorumumu burada noktalıyor, sözü Efen- 
dimiz’e bırakıyor, herkese saygılar sunuyorum.     

■ E. SELCAN
TUNCEL

HEM EVLENENLERİN SAYISI 
HEM DE NÜFUSUMUZ AZALIYOR

KİM EVLENİRSE ÎMANININ YARISINI 
TAMAMLAMIŞ OLUR… 

KADIN ŞU DÖRT ŞEYİ İÇİN NİKÂHLANIR. 
MALI, NESEBİ, GÜZELLİĞİ VE DİNDARLIĞI. 

SEN DİNDAR OLANI SEÇ Kİ HAYIR VE 
BEREKET GÖRESİN…

NİKÂH BENİM SÜNNETİMDİR… KİM BENİM 
SÜNNETİMLE AMEL ETMEZSE BENDEN DEĞİLDİR...

NİKÂHIN HAYIRLISI KÜLFETSİZ OLANIDIR…
EVLENİN, ÇOĞALIN! ÇÜNKÜ BEN (KIYÂMET GÜNÜNDE)

DİĞER ÜMMETLERE KARŞI SİZİN ÇOKLUĞUNUZLA 
İFTİHAR EDECEĞİM… ŞU ÜÇ ŞEYİ GECİKTİRMEYİN! 
VAKTİ GELİNCE NAMAZI, HAZIR OLUNCA CENAZEYİ
 VE DENK BİRİNİ BULUNCA KİŞİLERİ EVLENDİRMEYİ: 

Hz. Muhammed (sav)

ZAYİ
Mehmet Akif Ersoy Üniversitesi Teknik Bilimler 

Meslek Yüksekokulu’ndan almış olduğum Öğrenci Kimlik 
Kartımı kaybettim. 

Yenisini alacağımdan eskisi hükümsüzdür.
Yusuf CEYLAN

Burdur-Antalya Karayolu'nda motosiklet kazası: 

Kediye çarpan sürücü
hayatını kaybetti!

farkıyla
takip edin...

Gündemdeki haberleri
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Vali Tülay Baydar Bilgihan'ın talimatı ve 
katılımıyla, Afet Yönetim Merkezinde 
gece saatlerinde "Habersiz Kriz Yönetimi 
Tatbikatı" gerçekleştirildi. 

Olası afetlere hazırlık amacıyla düzen-
lenen tatbikatta, İl Koordinasyon Kurulu ve 
afetlere müdahalede ana çözüm ortağı 
kurumlar yer aldı.

Tatbikata Vali Tülay Baydar Bilgihan’ın 
yanı sıra Burdur Belediye Başkanı Ali 
Orkun Ercengiz, Vali Yardımcısı Faruk Ekiz, 
İl Emniyet Müdürü Ahmet Kurt, İl Jandar-
ma Komutanı J. Alb. Mehmet Balcı, Zırhlı 
Birlikler Eğitim Alay Komutanı Şengezer 
Şimşek, ildeki koordinasyon kurulu üyeleri 
ve ilgili uzman personel katılım sağladı.

Burdur Cezaevinde üretilen coğrafi 
işaretli ceviz ezmesi, Türkiye’nin dört bir 
yanına gönderiliyor. Günde 200 kilogram 
üretim yapılıyor.

Burdur'daki Cezaevi İşyurdu atölyele-
rinde yöresel lezzeti ceviz ezmesi üretimi 
yapılıyor.

Burdur'un yöresel lezzeti olan coğrafi 
işaretli ceviz ezmesi Adalet Bakanı Yılmaz 
Tunç'un katılımıyla geçen mart ayında 
açılışı yapılan Burdur E Tipi Kapalı ve Açık 
Ceza İnfaz Kurumu bünyesindeki Burtrak 
İşyurtları Kurumu Uygulamalı Sosyal 
Tesisleri'nde bulunan tatlı ve şekerleme 
atölyelerinde üretilerek Türkiye'nin her 

yerine sevk ediliyor.
Ceviz ezmesinin üretimini yapan infaz 

koruma memuru Ali Taş, "Burdur'a has 
ceviz ezmesini tatlı ve şekerleme atölyemiz-
de üretmekteyiz. Cevizlerimizi özenle seçip 
ince parçalara ayırıyoruz. 

İrmik ve şerbetle karma işleminden 
sonra tepsilere döküyoruz. Tepsilere 
dökülen ceviz ezmemiz daha iyi kıvam 
alsın diye bir gün bekletildikten sonra ertesi 
gün kesilip, paketlenerek Türkiye'nin her 
yerindeki cezaevlerimizin satış mağazaları-
na gönderiliyor" dedi. Taş, atölyede talebe 
göre günlük 200 kilograma yakın üretim 
yapıldığını söyledi. 

Burdur Bucak Ürkütlü köyünde çıkan 
balya yangını hızlıca kontrol altına alındı. 
Soğutma çalışmaları sürüyor.

Burdur’un Bucak ilçesine bağlı Ürkütlü 
köyünde önceki gün saat 12:00 civarında 
balya yangını çıktı. Yangın, itfaiye ekipleri-
nin hızlı müdahalesi ile kontrol altına 
alındı. 

Yangının çıkış nedeni henüz bilinmez-
ken, çevredeki vatandaşlar olay yerinden 
uzaklaştırıldı ve yangının daha fazla alana 
sıçramaması için önlemler alındı. Ekipler 
yangının tamamen söndürülmesi için 
çalışmaları sürdürüyor.

■ E.S. TUNCEL

■ KADRİYE ÇETİNResmi İlanlar www.ilan.gov.tr adresinde... Basın No: ILN02111042

Burdur Gençlik ve Spor İl Müdürlüğümüze bağlı bulunan Çavdır-Tefenni-Karaman-
lı-Çeltikçi ve Altınyayla ilçelerindeki spor salonlarımızın ısıtma sistemleri için 
Dökme Propan Gaz Alımı mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu mad-
desine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda 
EKAP üzerinden alınacaktır. İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN    : 2024/1436541
1- İdarenin
a) Adı    : BURDUR GENÇLİK VE SPOR İL MÜDÜRLÜĞÜ  
      GENÇLİK VE SPOR İL MÜDÜRLÜKLERİ GENÇLİK  
      VE SPOR İL MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi   : Bahçelievler Mah Şeker Cad. No:7 B Blok 15200  
      BURDUR MERKEZ/BURDUR
c) Telefon ve faks numarası : 2482331040 - 2482124629
ç) İhale dokümanının görülebile-
    ceği ve e-imza kullanılarak in-
    dirilebi leceği internet sayfası  : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
2- İhale konusu mal alımın
a) Adı           : Burdur Gençlik ve Spor İl Müdürlüğümüze bağlı  
       bulunan Çavdır-Tefenni-Karamanlı-Çeltikçi ve  
       Altınyayla ilçelerindeki spor salonlarımızın ısıtma  
       sistemleri için Dökme Propan Gaz Alımı
b) Niteliği, türü ve miktarı      : 16.000 Kg Propan Dökme Likit Petrol Gazı Alımı.
               Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı  
               içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : Burdur ili Çavdır-Tefenni-Karamanlı-Çeltikçi ve  
       Altınyayla ilçelerindeki spor salonlarındaki LPG  
       tanklarımıza.
ç) Süresi/teslim tarihi       : Burdur Gençlik ve Spor İl Müdürlüğümüze ait  bulu- 
      nan Çavdır- Tefenni - Karamanlı - Altınyayla - Çeltikçi  
      Spor salonundaki LPG tanklarımıza Teknik Şartna 
      mede belirtilen miktarlar kadar alımı yapılacaktır.
d) İşe başlama tarihi   : Sözleşme İmzalandıktan Sonra 3 Gün
3- İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati : 04.11.2024 - 10:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 
    (e-tekliflerin açılacağı adres)            : Burdur Gençlik Ve Spor İl Müdürlüğü (Kyk  
                 Hizmet  Binası) Armağan İlci Mah. Şehit 
     Rıza Çelik Cad. No:4/1 Merkez /BURDUR
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde 
uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile 
fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.1.3. İhale konusu malın satış faaliyetinin yerine getirilebilmesi için ilgili mevzuat gere-
ğince alınması zorunlu izin, ruhsat veya faaliyet belgesi veya belgelerine ilişkin bilgiler:
LPG Bayiliği/Dağıtıcılığı Lisans Belgesi
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve 
ortaklık oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler 
idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5. İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 
olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 
teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim 
fiyatların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecek-
tir. İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri 
tutarda geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 150 (YüzElli) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden 
Kanunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.
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Cumhurbaşkanı Erdoğan’dan çarpıcı mesajlar

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, İstanbul Fuar 
Merkezi'nde düzenlenen SAHA EXPO 2024 Savunma, Havacılık 
ve Uzay Sanayii Fuarı'nda yaptığı konuşmada, savunma, havacı-
lık ve uzay sektörlerinin yıldızlarının buluştuğu SAHA EXPO 
2024'te olmaktan dolayı büyük memnuniyet duyduğunu ifade 
ederken, kendi alanında giderek marka haline gelen SAHA 
EXPO'nun ülke, sektör ve katılımcı firmalar için hayırlara vesile 
olmasını diledi.

Geçtiğimiz günlerde TUSAŞ'ın Kahramankazan'daki 
yerleşkesine menfur bir terör saldırısı düzenlendiğini hatırlatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Öncelikle bu kalleş ve alçak terör 
saldırısında şehit olan kahramanlarımıza Cenabı Allah'tan 
rahmet niyaz ediyorum. Şehitlerimizin acılı ailelerine, sevenleri-
ne ve TUSAŞ'ımızın mensuplarına baş sağlığı diliyorum. Şehitle-
rimizin fedakarlıklarını daima şükranla hatırlayacağız. İnancım 
ve duam odur ki, milletimiz de şehitlerimizin aziz hatıralarını 
sonsuza kadar yaşatacaktır. Aynı şekilde saldırıda yaralanan 
kardeşlerimize de Mevla'dan acil şifalar temenni ediyorum." diye 
konuştu.

            "İstiklal Marşı'mızdaki o asil ruha 
                   bir kez daha şahit olduk"
Cumhurbaşkanı Erdoğan, burada öncelikle bir hususun 

bilinmesini istediğini ifade ederek şöyle devam etti: "Her ne 
kadar şehitlerimiz sebebiyle acımız büyük olsa da Türkiye Yüzyılı 
ülkümüze kasteden alçaklarla mücadele azmimiz çok daha bü- 
yüktür. Bu tarz kalleşliklerle bize geri adım attıracaklarını zan- 
nedenlerin tepesine binmeye, inlerini başlarına geçirmeye devam 
edeceğiz. Türkiye Cumhuriyeti Devleti, bekasına yönelik tüm teh- 
ditleri kaynağında bertaraf etme gücüne, kapasitesine ve kararlı-
lığına sahiptir. Türkiye 85 milyon vatandaşının topyekun kenet-
lenmesiyle her türlü tuzağı bozacak basireti de hamdolsun ziya- 
desiyle haizdir. Şu gerçeği herkes yakında görecektir; milletimi-
zin huzur ve güvenliğini hedef alan her türlü saldırı, akim kala- 
cak başarısız olacak, en sonunda dönüp kandan beslenen terör 
baronlarını vuracaktır."

TUSAŞ'taki terör eylemini düzenleyen bölücü terör örgütü 
üyesi hainlerin 2'sinin de ölü olarak ele geçirildiğini hatırlatan 
Erdoğan, "Hava Kuvvetlerimiz ve MİT Başkanlığımız bu alçak 
saldırıya cevabımızı, Suriye ve Irak'taki terör hedeflerini yok 
ederek katbekat fazlasıyla vermiş, şehitlerimizin mübarek 
kanlarını yerde bırakmamıştır." dedi.

Erdoğan, savunma sanayisi çalışanlarının da saldırıdan 
hemen sonra "Hainlere inat daha fazla çalışacağız, daha fazla 
üreteceğiz" diyerek bu milletin nasıl yenilmez bir iradeye, nasıl 
sarsılmaz bir imana sahip olduğunu gösterdiğini vurguladı.

"İstiklal Marşı'mızdaki o asil ruha bir kez daha şahit 
olduk." diyen Erdoğan, İstiklal Marşı'nın "Garbın afakını sar- 
mışsa çelik zırhlı duvar/Benim iman dolu göğsüm gibi serhaddim 
var/Ulusun, korkma! Nasıl böyle bir imanı boğar/'Medeniyet' 
dediğin tek dişi kalmış canavar?" dizelerini okudu.

"Bakınız burada şu gerçeğin altını önemle çiziyorum." diyen 
Erdoğan, "Biz bu kalleşliklerin arkasındaki niyetin ne olduğunu 
çok net görebiliyoruz. Biz kiralık katil sürülerinin emellerinin ne 
olduğunun da gayet farkındayız. Aynı şekilde, basiret ve feraset 
sahibi milletimizde bölücü canilerin kanlı eylemlerinin hangi 
amaca hizmet ettiğinin bilincindedir." dedi.

Erdoğan, dünkü güvenlik toplantısında hain terör saldırısını 
ve atacakları adımları detaylıca ele aldıklarını belirterek, "85 mil- 
yonun kardeşçe, barış ve huzur içinde yaşadığı terörsüz Türkiye 
hedefimizle aramıza kimsenin girmesine müsaade etmeyeceğiz." 
diye konuştu.

"Tuzağa düşmeyeceğiz, 
hedeflerimizden kopmayacağız"

Cumhurbaşkanı Erdoğan, hiçbir hasmane terör saldırısının 
bu milletin ezeli ve ebedi kardeşliğini bozamayacağını, Türkiye 
Yüzyılı'nın inşasına engel olamayacağını, büyük ve güçlü Tür- 
kiye idealinin önüne set çekemeyeceğini vurguladı.

Türkiye düşmanlarının ülkeyi karanlığa sürüklemesine izin 
vermeyeceklerini belirten Erdoğan, "Türkiye Cumhuriyeti sadece 
tüm terör örgütlerinden değil, bu cinayet şebekelerini üzerimize 
salan emperyalist çetelerden de daha büyüktür, daha güçlüdür, 
daha dirayetlidir." diye konuştu.

Erdoğan, Türkiye'nin, oyun kuranların oyunlarını tek tek 
başlarına geçirecek köklü devlet tecrübesine sahip olduğunu ifade 
ederek, "Bugüne kadar terörle mücadeleyi daima çok katmanlı, 
elimizin altındaki tüm araçları, bütün imkanları kullanarak yü- 
rüttük. İnşallah bundan sonra aynı stratejik akılla mücadelemizi 
sürdüreceğiz. Tuzağa düşmeyeceğiz, hedeflerimizden kopmayaca-
ğız." ifadelerini kullandı.

Kardeşlikten, birlik ve beraberlikten taviz vermeyeceklerini 
söyleyen Erdoğan, "Ortada hiçbir sebep yokken aylar öncesinden 
Türkiye için iç karışıklık senaryoları yazan müstevlilerin hevesle-
rini yine kursaklarına koyacağız. Terör eylemi akabinde milleti-
mizin yanı sıra muhalefet dahil siyasi partilerimizin benimsediği 
müşterek duruşu takdirle karşılıyoruz. Çağrımıza uygun şekilde 
kardeşlik ekseninde birbirine kenetlenen tüm vatandaşlarıma 
teşekkür ediyorum." şeklinde konuştu.

        "Medyamız, kötü bir sınav veriyor"
Cumhurbaşkanı Erdoğan, burada bir üzüntüsünü ifade etmek 

istediğini belirterek, sözlerini şöyle sürdürdü: "Terörün gayesi 
sadece kan dökmek, masumları katletmek değildir. Terörün asıl 
amacı toplumda tedhiş ve korku ortamı oluşturmak. Ülkemizde 
kimi çevreler maalesef bilerek veya bilmeyerek terörün bu he- 
define ulaşmasına bir nevi aracılık yapmaktadır. 

Bakınız, hiçbir otokontrolün, hiçbir ahlaki değerin ve 
denetimin olmadığı sosyal medya mecralarını bir tarafa bırakıyo-
ruz. Çünkü orası zaten söz konusu Türkiye olduğunda terör ey- 
leminin eksik kalan yanlarını tamamlayan bir operasyon aygıtına 
dönüşmüş durumda. Batıda bir terör eylemi gerçekleştirildiğinde 
gösterdikleri hassasiyetin, ülkemize gelince esirgendiğini şimdiye 
kadar defalarca tecrübe ettik. Artık onlardan tutarlı, ahlaklı, 
ilkeli, vicdanlı bir duruş beklemiyoruz. 

Bizi asıl üzen böyle meselelerde çok daha sorumlu, çok daha 
titiz yayın yapmasını beklediğimiz yazılı ve görsel medyamızdır. 
Son dönemde medyamız bu tür hadiselerde çok kötü bir sınav 
veriyor."

Herkesi yaralayan menfur cinayetlerde sergilenen sorumsuz-
luğun bir benzerinin TUSAŞ'taki terör eyleminde de tekrarlandı-
ğını gördüklerini belirten Erdoğan, bunun kabul edilebilir ve 
makul görülebilir hiçbir yanının olmadığını ifade etti.

          "Bu görüntüleri servis edenler de
               telafisi zor zararlar vermektedir"
Erdoğan, şöyle devam etti:"Milletin, memleketin, devletimi-

zin güzide kurumlarının hak ve çıkarlarının reyting yarışlarına 
feda edilmemesi gerekiyor. Tabii görüntüleri filtresiz bir şekilde 
milletin huzuruna boca edenler ne kadar büyük yanlışın içindey-
se, bu görüntüleri servis edenler de devletimizin ve kurumlarımı-
zın güvenliğine telafisi zor zararlar vermektedir. Bundan sonra 
bu tür sorumsuzlukların üzerine daha kararlı gideceğiz. Medya-
mızdan ve siyasetçilerimizden teröre karşı yürütülen mücadelenin 
topyekun ve çok boyutlu bir mücadele olduğunu her zaman göz 
önünde bulundurarak hareket etmelerini bekliyoruz."

Şehitlere bir kez daha rahmet dileyen Erdoğan, "SAHA 
İstanbul bundan 9 sene önce savunma ve havacılık sektörümüzün 
lokomotifi olma hedefiyle kuruldu. Yerlilik oranını arttırmayı 
kritik teknolojileri, ülkemize kazandırmayı, uluslararası rekabet 
gücümüzü yükseltmeyi amaçlayan Saha İstanbul, kuruluşundan 
bu yana geçen sürede çok büyük mesafe katettik. SAHA İstanbul 
bugün 52 farklı sektörden üyeye,1200'ü aşkın şirkete, 29 üniversi-
te ve 45 şehre yayılmış geniş bir ağa özellikle ulaşmıştır." ifade- 
lerini kullandı.

           "Saha EXPO, Türk şirketlerini 
      küresel pazarla buluşturan bir köprü"
Cumhurbaşkarıı Erdoğan, kısa sürede ulaşılan bu geniş ve 

yaygın savunma ekosistemini çok kıymetli bulduklarını vurgula-
yarak, şunları söyledi:

"Saha EXPO'nun ise Türk şirketlerinin küresel pazarla 
buluşturan bir köprü vazifesi üstlendiğine tanık oluyoruz. 
2018'de ilki düzenlenen SAHA EXPO fuarıyla ülkemiz firmaları-
nın iş geliştirme ve ihracat çabalarını samimiyetle destekliyoruz. 
Rakamlar SAHA EXPO'nun sektörde geldiği seviyeyi ortaya 
koymaktadır. 150 binden fazla ziyaretçi 300'ün üzerinde delegas-
yon, 150'den fazla alıcı delegasyonu, 120'yi aşkın ülkeden üst 
düzey katılım 1400'den fazla şirket iştiraki ile SAHA EXPO, 
memnuniyetle belirtmek isterim ki savunma sektöründe önemli 
bir platform haline gelmiştir."

Geçen yıl savunma ve havacılık sektörünün toplam 5,6 mil- 
yar dolarlık ihracatı yakaladığını anımsatan Erdoğan, SAHA 
EXPO'da da neredeyse bu tutara yakın ihracat sözleşmelerine 
imza atılacağını kaydetti.

Türkiye'ye önemli başarıları yaşatan SAHA EXPO ile tüm 
katılımcı firmaları tebrik eden Erdoğan, "Görüyoruz ki Türkiye 
global savunma sanayisi sektöründe güçlü bir oyuncu olma 
yolunda emin adımlarla ilerliyor. Bu başarı, teknolojiyi tasarla-
ma, geliştirme ve üretme yanında stratejik işbirlikleri ve ulusla-
rarası projelerle de perçinleniyor. Bununla ne kadar iftihar etsek 
inanın azdır." diye konuştu.

Bazı güncel ve çarpıcı verileri paylaşmak istediğini dile 
getiren Erdoğan, şöyle devam etti: "2002'de savunma ihracatımız 
248 milyon doları ancak buluyordu. Biz bunu aldık, biraz evvel 
de ifade ettiğim gibi 5,6 milyar dolara çıkardık. Sadece geçen yıl 
185 ülkeye 230'dan fazla savunma ürünü ihraç ettik. Savunma ve 
havacılık ihracatımız bu yıl eylül ayında, bir önceki yılın aynı 
ayına göre yüzde 32 oranında yükseldi. İlk 9 aydaki ihracatımız-
da da geçen yılın aynı dönemine göre yüzde 12,2'lik artış oldu. 
Son 12 ayda gerçekleşen ihracatımız ise yüzde 10,4'lük artışla 6 
milyar 15 milyon dolara ulaştı. Sadece 2024 yılı içerisinde sa- 
vunma sanayisi şirketlerimiz 178 farklı ülkeye ürün ihraç ederek 
ciddi bir rekora imza attı."

      "Son 22 yılda, savunma sanayisi alanında 
             tam anlamıyla bir destan yazdık"
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Bayraktar TB2, Akıncı, ANKA, 

AKSUNGUR gibi insansız hava araçlarının dünyada büyük yankı 
uyandırdığını ve "oyun değiştirici" olarak nitelendirildiğini be- 
lirterek, "Önümüzdeki dönemde buna insansız savaş uçaklarımız 
KIZILELMA ve ANKA III'ü de eklemeyi planlıyoruz. Bu asimetrik 
savunma ürünlerimizin de envantere girmesiyle Türkiye bu 
alandaki hakimiyetini daha da tahkim edecektir. Savunma 
sanayisinde yerlilik oranımızı hamdolsun yüzde 80'in üzerine 
çıkarmış durumdayız." bilgisini verdi.

Artık sadece kendi ihtiyaçlarının ezici çoğunluğunu teminle 
kalmayıp, dost ve müttefik ülkelerin güvenliğine de güçlü destek 
sağladıklarını kaydeden Erdoğan, şu ifadeleri kullandı:

"Şunu bugün burada büyük bir gururla söylemek istiyorum. 
Önümüze çıkarılan tüm engellere, maruz kaldığımız gizli açık 
ambargolara, içimizdeki ihanet şebekelerinin sabotajlarına, 
müttefiklik hukukunu ayaklar altına alan kısıtlamalara rağmen 
son 22 yılda savunma sanayisi alanında tam anlamıyla bir destan 
yazdık. Bu gerçeği muhalif-muvafık, dost-düşman herkes görüyor. 
Kabul ediyor. Türkiye'nin başarılarını kendilerine örnek alıyor. 
Bilhassa 2002 öncesi yıllarda teröre karşı mücadele eden paşala- 
rımız, askerlerimiz, güvenlik kuvvetlerimiz, Türk savunma sana- 
yisinin nasıl bir başarı hikayesine imza attığını çok iyi biliyor."

Askerin ve polisin ihtiyaç duyduğu en basit malzemelerin 
bile yurt dışından tedarik edildiği, kendilerine yakışmayan o eski 
Türkiye tablosuna son verdiklerine işaret eden Erdoğan, "Terör 
örgütlerine karşı yürüttüğü meşru operasyonlarda dahi başka 
ülkelerin silahına, aracına, gerecine muhtaç olan bir ülkeyi 
savunma hamlelerimiz neticesinde dışa bağımlılıktan büyük 
oranda kurtardık. Sistemler sistemi Çelik Kubbe ile Çelik Kub- 
be'nin uzun menzil hava savunmadaki gücü SİPER ve diğer pek 
çok projemizle kendimizi sürekli geliştirmeye çalışıyoruz. Biri- 
lerinin Demir Kubbe'si olabilir, bizim de Çelik Kubbe'miz var." 
diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, uzun menzilli füze yeteneklerini 
güçlendirdiklerini, bunlara yönelik adımları da kararlılıkla attık- 
larını kaydetti. Uydu teknolojilerinde de devamlı atılım halinde 
olduklarına dikkati çeken Erdoğan, "Tüm bunlarla birlikte uydu 
teknolojilerinde de devamlı bir atılım halindeyiz. Ülkemizi kendi 
uydularını geliştirebilen, üretebilen, test edebilen bir konuma 
çıkardık. Geçtiğimiz yıl uzaya fırlattığımız, Türkiye'nin ilk yerli 
ve milli gözetleme uydusu İMECE ile artık dünyanın her yerinden 
herhangi bir kısıtlamaya tabi olmadan görüntü alma imkanına 
sahibiz.” dedi.

Bölgede yaşanan kritik gelişmelerin kendilerine savunma, 
havacılık ve uzay teknolojilerinde hiçbir alanı ihmal etmemeleri 
gerektiğini hatırlattığını söyleyen Erdoğan, gerek Gazze'de 50 bin 
masumun acımasızca katledildiği soykırımda gerekse Lübnan'a 
yönelik saldırılarda Türk savunma sanayisinin her açıdan güçlü 
olmak zorunda olduğunu gördüklerini dile getirdi. (AA)
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SÖMÜRGECİLİĞİN 
YENİ BİÇİMİ;“GÖÇ”

AA
dosya
haber,
yazı 
dizisi
(3)

Kullanışlıysan değerli, 
değilsen yüksün!

AA'nın "Sömürgeciliğin Yeni Biçimi: Göç" konusunu ele 
aldığı 4 bölümlük dosya haberin üçüncü bölümü, geçmiş-
te sömürülenlerin torunlarının gelişmiş ülkelerde tercih 
edilme sebepleri incelenerek ve hikayenin asıl kahraman-
larıyla görüşülerek hazırlandı.

    *********
Kendi ülkesindeki kariyerine rağmen göç etmeye karar veren 

Kolombiyalı Ivan Lopez, o dönem ABD’de iletişim teknolojileri 
alanında insan kaynağı ve bilgi eksikliğinin olduğunu söyledi. Bu 
nedenle tercih edildiğini anlatan Lopez, "ABD’den işe alacakları 
kişiyi belli bir düzeye gelmesi için baştan eğitmeleri gerekecekti." 
dedi.

Dünya genelinde pek çok gelişmiş ülke, ihtiyaç duyduğu 
meslek grubundan göç alma konusuna öncelik vererek Lopez 
örneğinde olduğu gibi para, emek ve zaman maliyetlerini azaltıyor.

          Göçmen sayısı, 50 yılda 3 kattan fazla arttı
BM Uluslararası Göç Örgütünün 2022 Dünya Göç Rapo-

ru'na (IOM) göre, uluslararası göçmen sayısı son 50 yılda 
3 kattan fazla artış gösterdi.

Ekonomik İşbirliği ve Kalkınma Örgütüne (OECD) göre de 
öncü rakamlar, 2023’te de bu artışın sürdüğüne işaret ediyor.

Önceden ham madde, doğal kaynaklara erişim ve ticaret 
yolları için yapılan sömürgeleştirme, 20. ve 21. yüzyılda daha 
çok insan kaynağı odaklı oldu. Bu bağlamda sömürgecilik, bir 
dönem ötekine uygarlık götürme olarak tanımlanırken bugün 
de bu tanımdan hareketle "götürdüğü uygarlığı" bilabedel insan 
kaynağı olarak geri almaya dönüştü.

IOM raporuna göre göçmenler, en çok Avrupa (87 milyon) 
ve Asya (86 milyon) kıtalarında yaşıyor. Bu iki bölge, dünya 
genelindeki göçmenlerin yüzde 61'ine ev sahipliği yapıyor.

Orta Çağ’dan itibaren uygarlıkları talan eden, kültürleri 
yıkan ve soykırıma varan katliamlar yapan kolonyal güçler, 
yüzyıllarca dünyanın en mümbit yerlerini sömürdü. Bunun için 
hem insan kaynağı hem de para harcayan bu ülkeler, birçokları-
na göre artık para harcamadan, maliyetsiz bir şekilde sömürüyor.

Bir dönemin ışıltılı medeniyetlerin üstüne 
kara bulutlarıyla çöken sömürgeciler, bu medeni-
yetlerin az geliş- miş olmalarından sorumlu 
olsalar da halihazırda tersine bir sömürge çarkı 
kurmuş durumda.

                   **********
İhtiyaca bağlı göç politikaları  

          yumuşatılıyor
Bu tersine sömürge çarkı, 21. yüzyılda 

gelişmiş ülkelere giderek daha iyi bir yaşam 
kurma odaklı hale geldi. Lopez’in anlattıklarına 
göre Kolombiya’dan ABD’ye göç edenler için iki 
seçenek var. İlki, turist vizesi alarak birkaç ay 
ABD’de kalmak ve sonrasında 6 aylık sürenin 
bitmesiyle yasa dışı kalmaya devam etmek. 
İnsanların bu süreçte ABD’de kalmalarını yasal 
hale getirmek için yöntemler aradığını belirten 
Lopez, bazılarının da kendisi gibi önden iş başvu-
rularıyla gitmeye çalıştığını söyledi.

Bu sürecin sektörel bakımdan farklı süreçlere tabi olduğunu 
dile getiren Lopez, kendi şirketinden örnek verirken “Ben, 10 bin 
çalışanın bulunduğu bir şirketteyim. Benim gibi Kolombiya’da 
eğitim almış, ABD’ye taşınmış 20’den az kişi vardır.” dedi.

Lopez, ülkelerin ihtiyaca bağlı göç politikalarını yumuşatıp 
teşvik ettiklerini belirtti. ABD’de her eyaletin ihtiyacının farklı 
olduğuna işaret eden Lopez, tarım alanında ihtiyaç duyulduğunda 
o alanda katkı sunabilecek Latin Amerika ülkelerinden göçmenle-
rin tercih edildiğini anlattı.

İltica ve Göç Merkezi (İGAM) Başkanı Metin Çorabatır’a 
göre göçmenlerin varmak istediği ülke, göçmenin kendisine katkı, 
zarar ya da yük olup olmaması gibi kıstasları esas alıyor.

Bu bağlamda ülkelerin göçmen alımında yetenek, eğitim 
ve ihtiyacın ön planda olduğu görülüyor.

Diğer taraftan Norveç’te yaşayan Halepli Hüseyin Kako da 
2015’te yasa dışı yollardan gittiği Norveç'e vize için başvurmuş 
olması halinde bunun kabul edilmeyeceğini ancak Norveç toprak- 
larına girdiği ve ülkesinde savaş olduğu için iltica talebinin onay- 
landığını söyledi. Kako, bir botta 40 kişiyle daha iyi bir yaşam 
için bu tehlikeli yolculuğu yaptı.

                Kalifiyeysen değerlisin...
Avustralya'ya göç eden Sri Lankalı Ajani Wadiod, bu ülkenin 

Eğitim Bakanlığında danışmanlık yapıyor. Wadiod, Avustralya'ya 
göç eden çoğu kişinin vasıflı göçmen olduğuna dikkati çekiyor.

Vizelerin Avustralya’nın ihtiyacı doğrultusunda kotalara 
bağlı olduğuna işaret eden Wadiod, "'Biz, şu kadar mühendis, bu 
kadar doktor, bu kadar öğretmen, bu kadar hemşire istiyoruz.' 
dedikten sonra ülkenin göçmen kotasını buna göre yapıyorlar." 
dedi.

Eğitimli, kalifiye birey olmanın yanı sıra göç etmek isteyen-
lerin dil sınavına girerek yeterli puanı almaları gerekiyor.

Ankara Yıldırım Beyazıt Üniversitesi Öğretim Üyesi Doç. 
Dr. Ali Zafer Sağıroğlu, doktor, mühendis, pilotluk gibi meslekle-
rin eğitim süresinin uzun ve maliyetli olduğunu belirterek, bu 
meslek grubundakilerin ya eğitim alarak ya da doğrudan göç ile 
gelerek istihdam edilebileceğini söyledi. Wadiod, Avustralya’nın 
kıstaslarına göre kimi alıp almayacağını kontrol edebileceğini 
ancak kalifiye olduğunda değerli gördüğünü vurguladı.

       Çifte standart var
Sri Lankalı Wadiod gibi şanslı olmayıp tercih edilmeyerek 

botlarla gelen ve hayatta kalırlarsa gözetleme merkezlerinde yıl- 
larını geçirenler de var. 

Wadiod, bu şekilde gelen tanıdığı bir ailenin olduğunu be- 
lirterek, ailenin yaklaşık 5 yıl çocuklarıyla gözaltı merkezinde 
kaldığını söyledi. 

Ailenin Avustralya’daki tercihli göç kabulü ve çifte standar-
dın örneklerinden biri olduğuna işaret eden Wadiod, şunları dile 
getirdi: “Bu, o aile için cehen- nem gibi olmalıydı çünkü dosyan 
kabul edilene kadar uzun süre kamp gibi bir yerde yaşıyorsun. 
Aslında çifte standart var. Bugün kalifiye biri olarak gelirsen seni 
farklı şekilde davet ederler, 'Hoş geldin' derler ancak sığınmacı 
olarak gelirsek ya da çok uzun süre kalırsan durum farklı işler. 
Tanıdığım aile, bir noktada bunun çok büyük bir hata olduğunu 
düşünmüş olmalı. Bunun kendilerine yaptıkları en kötü şey oldu- 
ğunu düşünmüş olmalılar çünkü kendi ülkelerinde, gözaltı mer- 
kezinde yaşadıkları uzun süreye nazaran daha iyi şartlarda 
yaşayabilirlerdi. Özgürlükleri yoktu. İnsanoğlu için en önemli şey 
özgürlük. Bu tür göçlerde durum çok farklı, çifte standart var."

     Bazılarının mutluluğu bazılarının cehennemi
Wadiod, bu ailenin 5 yıl gözaltı merkezinde kaldıktan sonra 

Avustralya vatandaşlığı aldığını ancak yine de ülkelerine geri 
döndüklerini söyledi. Bu zor süreçte çok büyük fedakarlık 
yaptıklarını belirten Wadiod, şöyle konuştu: “Botta geldiler ve bir 
sürü zorlukla karşı karşıya kaldılar. Sularının kalmadığını ve 
neredeyse öleceklerini anlattılar. Geldiklerinde de gözaltı mer- 
kezine alındılar. Buraya gelenleri Avustralyalıya dönüşene kadar 
ayrıştırmaya çalışıyorlar ama anneleri tecrübelerini anlatırken 
bunun onlar için cehennem gibi olduğunu söyledi.”

Wadiod, bunun bir nevi sömürgecilik olduğuna dikkati çe- 
kerek, “O bakış açısından baktığınızda bu, bir tür sömürgecilik 
çünkü iyi olanları seçiyorlar. Kötü ve iyi elmaları ayırıyorlar, 
'Bunları kullanabiliriz.' diyorlar. Öyle bir şekilde yapıyorlar ki 
bunu göremiyorsun.” dedi.

          Puanın iyiyse göçmen olma şansın var
Bu sistemde “yeterli puana sahip bulunanlar” tercih edilen 

göçmen olma şansını yakalıyor. Bu sisteme öğrenci olarak baş- 
vurduğu için dahil olmayan ancak Avustralya’da 
eyaletlere göre göçmen yasasını anlatan Pakistanlı 
Fawad Khan, başvuranların puanlama sistemine 
tabi tutulduğunu belirtiyor.

Khan, Adelaide eyaletinin diğer eyaletlere 
kıyasla göçmenlere beş puan fazladan teklif ettiğini 
belirterek, "Mesela diyelim ki bir puanı karşılama-
nız gerekiyor. Buna 50 diyelim yani 100 üzerinden 
50 iseniz Avustralya'ya göç etme hakkına sahip 
olacaksınız." dedi.

Güney Avustralya'nın bu puanlama sistemini 
uygularken eyaletin kendi ihtiyacına binaen 5 puan 
ikramiye verdiğini kaydeden Khan, bu sayede ek- 
sik varsa puanın yükselmesi sağlanarak göç imka- 
nının bulunduğunu söyledi.

Khan, Avustralya’nın daha az nüfusa sahip 
güney eyaletlerine yapılan başvuruların daha kolay 
kabul edilebildiğine dikkati çekti. 

(AA)

Ülkelerin göçmen 
alımında 

yetenek, eğitim ve 
ihtiyaç ön planda...

Göçmen
sayısı

son 50 yıl da
3 kat arttı
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■ HABER MERKEZİ

Bucak Belediye Başkanı Hülya 
Gümüş, su sorunu ve asfalt 
tartışmalarına yanıt vererek, 
kalıcı çözümler için çalışmaları-
nın sürdüğünü açıkladı.

Bucak Belediye Başkanı 
Hülya Gümüş, AK Parti Bucak İlçe 
Kongresi'nde yapılan su sorunu 
eleştirilerine yanıt verdi. Gümüş, 
su sorununa kısa vadede sondaj 
çalışmalarının zorunlu olduğunu 
belirterek, "Vatandaşımızı mağdur 
etmemek adına kuruyan sondajla-
rı takviye etmek durumundaydık. 
Elbette kalıcı çözümler için uzun 
vadeli projelerimiz var" dedi.

AK Parti'nin su sorunu 
konusundaki eleştirilerine ise 
Gümüş, 22 yıldır iktidarda olduk-
larını hatırlatarak şu ifadeleri 
kullandı: "Su sorunuyla ilgili kalıcı 
çözümler için yıllardır atılmayan 
adımları şimdi biz atıyoruz. Bucak 
halkını mağdur etmemek için 
elimizden geleni yapıyoruz, ancak yıllardır 
süregelen bu sorunun çözümü için tüm 
tarafların iş birliği içinde hareket etmesi 
gerekmektedir." dedi.

Bucak Belediye Başkanı Hülya Gümüş 
açıklaması şöyle:

“Bildiğiniz üzere şimdiye kadar 
tartışma ortamlarına girmemeye çok dikkat 
ettim. Çünkü kıymetli olanın kavga etmek 
değil, hizmet etmek olduğuna inanıyorum. 
Ama gündemdeki son gelişmeler nedeniyle 
bana da bir cevap hakkı doğduğuna inanı-
yorum. Geçtiğimiz günlerde AKP İlçe Kon- 
gresinde yapılan konuşmalar hususunda 
kamuoyunu bilgilendirmek adına cevap 
veriyorum.

Konuşmalardan anlaşıldığı kadarıyla 
Bucakta seçim kaybettikleri için oldukça 
üzgünler. Bunu anlayışla karşılıyorum. 
Vatandaşın kendilerine sarı kart gösterdiği-
ni söylediler. Ben ise hala Bucaklı hemşerile-
rimi anlamadıklarını düşünüyorum. Vatan-
daşımız, 31 Mart’ta “Şapkayı koysak seçi- 
mi alırız” söylemlerine en güzel cevabı 
verdi.

Kendileri, su sorunu için, “çare sondaj 
mıydı?” Diye sormuş. Evet, maalesef bu 
kadar kısa sürede çare sondajdı. Tabi ki biz 
de kalıcı çözüm için mücadele ediyoruz 
ama kuruyan sondajları takviye etmek, 
vatandaşı mağdur etmemek zorundaydık.  
Bu konuda verdiğimiz mücadeleyi en iyi 
kendileri bilir. DSİ ile yaptığımız görüşme-
lere örnek vererek; “Bu sorunu çözmek 
bizim işimiz, AKP milletvekilleri ve AKP 
iktidarı bunu yapacak, bunu öğrenecek-
ler!” söylemlerine istinaden soruyorum…  
22 yıldır iktidarda olan kendileri değil 
miydi? 3 dönemdir belediye, başka bir 
partide miydi?

Beni bilen bilir. Şimdiye kadar hiçbir 
şekilde siyaset ayrımı yapmamaya, siyaset 

üstü çalışmaya özen gösterdim. Bana oy 
veren yurttaşlarımın hangi partiden olduk-
larını sorgulamadım, sorgulamam, sorgula-
mayacağım da. Bucak bir karar verdi: 
“Hülya kızımız Bucak için çalışır, hizmet 
etmek için elinden geleni yapar, biz ona 
güveniyoruz” dedi. Bu yüzden karşılaştığı-
mız her problemde, siyasi parti fark etmek-
sizin, milletvekillerimizle görüştüm ve 
sorunlara çözüm yolları aradım. Yapılmaya 
çalışılan bütün konulardan sayın vekilimi-
zin de bilgisi vardır. O yüzden “reçeteler 
uygulanmıyor” demesini kendi vicdanına 
bırakıyorum.

İçişleri Bakanlığına denetim talebinde 
bulunduğumuz Seyir Terası gündemlerin-
deymiş. Kendisi, müdürlüklerle görüştüğü-
nü ve böyle bir denetime gerek olmadığını 
iddia etmiş. Öncelikle belirtmek isterim ki 
vatandaşlarımızın talebiyle, inşa edilen 
seyir terası ve taş duvarların sağlam olup 
olmadığı bu paralelde vatandaşlarımızın 
can güvenliğini tehdit edip etmediği, 
projeye uygun olup olmadığı noktasındaki 
çekincelerimizin ortadan kaldırılması için, 
18.08.2024 tarihinde İçişleri Bakanlığı’ndan 
ayrıntılı bir inceleme talebinde bulunduk. 
Bu kapsamda belediyemiz bünyesindeki 
birim müdürlerimiz de seyir terasının 
bulunduğu alanda incelemeler yaptı. Bu 
incelemelerde de seyir terasının can güven-
liği konusunda tehlikeler barındırdığı, 
birçok aksamında yapının mukavemetini 
etkileyecek aksaklıkların olduğunu tespit 
ettiler. Aynı zamanda seyir terasının mali 
yönleri ve ihale prosedürlerinin, usulüne 
uygun olup olmadığı noktasında gerekli 
yargısal başvuru yollarına gittik. Vatandaş-
larımızın can güvenliğinden kaynaklanan 
endişelerimizin giderilebilmesi için yapıla-
rın dayanıklılık testlerinin olumlu gelmesi 
sonucunda bu yapının devamını arzuladığı-

mızı ifade ettik. Biz bunu Belediye Meclisin-
de de açıklamıştık. Kendilerine Meclis 
gündemlerimizi takip etmesini öneririm.

Kendisi bir de, biz adaylara iktidar 
partisinden olmazsanız nasıl hizmet getire-
ceksiniz diye sorulduğunu ve bizim bu 
soruya karşı cevaplar verdiğimiz söylemiş-
ler. Ben de herkes gibi kendilerinden şunu 
söylemelerini beklerdim. “Ben iktidar 
milletvekiliyim Bucak’ın evladıyım, 
Bucak’ın hizmet almasını, siyasi kavgala-
rın, hizmetin önüne geçmesine müsaade 
etmem! Önceliğim parti kavgası değil, 
Bucak sevdası!” demesini beklerdim. Ama 
sanırım çok bekleyeceğim. Bucak kavga 
değil hizmet ister. İnşallah bunu da sizlere 
ben öğreteceğim.

Bir de Bucak’taki sıcak asfalt çalışma-
mıza ilişkin kendisinin ve partisinin kamuo-
yunu yanıltmaya yönelik ya da bilgi eksikli-
ğinden kaynaklı açıklamalarına da cevabım 
var: Bucak Belediyesi olarak Belediye 
Başkan Yardımcımız ve Fen İşleri Müdürü-
müz ile 70 Evler Mahallesi sakinlerinin, 
geçmiş dönemden kalan ve bir yılı aşkındır 
süren mağduriyetinin ivedilikle giderilmesi 
adına Burdur Valiliği İl Özel İdare Yol Şube 
Müdürü ile görüşmeler yaptık. Yol Şube 
Müdürü ile Başkan Yardımcımız ve İlgili 
Müdürümüz, 70 Evler Mahallesi ve Onaç 
Mahallesi’nde yerinde incelemeler yaptı. 
İncelemeler doğrultusunda, sahada yaklaşık 
7.500 ton (2.5 km) sıcak asfalt yapılacağı 
hesap edilerek, Yol Şube Müdürlüğü’nden 
ihtiyacımız olan sıcak asfaltın ton fiyatı 
hakkında çalışma yapılması talebinde 
bulunduk. 

Devamında Yol Şube Müdürlüğü, birim 
fiyat çalışması yaparak tarafımıza her şey 
dahil olmak üzere, ton fiyatı 1.600 TL’den 
(toplam 12.000.000,00 TL); Bitün (hammad-
de) Bucak Belediyesi tarafından temin 

edilirse işçilik dahil her tonda 800 
TL’den (toplam maliyet bu haliyle 
12.752.025,00 TL olacaktı) fiyat 
teklifi vermiştir. Yol Şube Müdür-
lüğü, bu fiyat teklifleri nispetinde 
anlaşma sağlanması halinde 15 
günlük süre içinde yapıma başla-
nabileceğini belirtmişti.

 Bunun üzerine tarafımızca 
geçtiğimiz Nisan ayında, önceki 
dönem Burdur Valisi Sayın Türker 
ÖKSÜZ’den randevu aldım. Ger- 
çekleşen görüşmemize, Belediye 
Başkan Yardımcımız Hüseyin 
GÖKTUR, Fen İşleri Müdürümüz 
Mehmet CANBAZ da refakat etti. 
Bu görüşmede ilgili asfalt çalışma-
sının, İl Özel İdare tarafından 
yapılması ve protokol şartları 
konuşuldu.

Önceki dönem Burdur 
Valimiz Türker ÖKSÜZ, bu 
hususta KÖYDES programından 
dolayı makine teçhizatı veremeye-
ceğini, elinde “bitüm” olmadığını, 

asfalt sezonu sonunda tekrar görüşülmesi 
gerektiğini belirtti. Halbuki KÖYDES projesi 
bizim görüşmemizden 

3 ay sonra başladı. Bu görüşmelerden 
sonra, önceki belediye yönetiminden kalan 
ve bir türlü tamamlanamayan yollardan 
kaynaklı mağduriyeti çözmek adına Burdur 
Belediye Başkanımız Ali Orkun ERCENGİZ 
ile görüşmeler yaptık. Bu görüşme sonucun-
da Bitümü (Hammadde) belediyemiz tara- 
fından, diğer kalemlerin ise (malzemenin 
nakli, finişer ile asfalt serilmesi, plent ile 
asfalt karma giderleri) Burdur Belediyesi 
tarafından karşılanacak şekilde protokol 
yaptık. Bu vesileyle Bucaklı hemşerilerimi-
zin cebinde en az 5.000.000,00 TL (Beş Mil- 
yon Türk Lirası) kalmasını sağlayan Burdur 
Belediye Başkanımız Sayın Ali ORKUN 
ERCENGİZ’e bir kez daha teşekkür ediyor, 
bu iş birliğinin Burdur İlimizde ilgili tüm 
kamu kurumlarına ve kanaat önderlerine 
örnek olmasını diliyorum. Geçmiş dönemde 
yılan hikayesine dönen bu hizmet bu etkin 
iş birliğiyle Bucaklı hemşerilerimize sunul-
muştur.

Her bir detayını kamuoyunun bilgisine 
sunduğumuz bu hususa karşılık; Burdur 
Valiliği’nin ve İl Özel İdare Yol Şube Mü- 
dürlüğü’nün herhangi bir açıklaması yok- 
ken, böyle bir girişim, görüşme ve süreç 
olmadığına dair bile bir bilgi bulunmazken 
bu kurumların yerine geçmeye çalışarak 
açıklama yapılması kamuoyunu yanıltıcı ve 
fonksiyon gaspı niteliğindedir.

Sonuç olarak, bu söylemlerinizi seçimi 
kaybetme hazımsızlığınıza veriyorum. Ama 
son seçimdeki Bucak halkının iradesinden 
ders çıkarmadığınızı görüyorum. ‘Hırs 
zarar sebebidir; kanaat ise bir hazinedir. 
Bucak’ın hayrına olan bütün iş birliklerine 
hazırım, bunu sizlere de tavsiye ederim.

BUCAK’IN SU SORUNU İÇİN,
BAŞKAN GÜMÜŞ’TEN CEVAP!

✔ Bucak Belediye Başkanı Hülya Gümüş, Bucak'taki su sorunu ve asfaltlama çalışmalarına yönelik eleştirilere kap-
samlı bir yanıt verdi. AK Parti İlçe Kongresi'nde gündeme getirilen konulara cevap olarak su sorununa kısa vadeli 
bir çözüm sağlamak adına sondaj çalışmalarının zorunlu olduğunu belirten Gümüş, uzun vadeli kalıcı projeler üze-
rinde de çalıştıklarını vurguladı. Gümüş, "Su sorunu için yıllardır adım atılmayan kalıcı çözümleri şimdi biz devreye 
alıyoruz. Halkımızın mağdur olmaması için elimizden geleni yapıyoruz" diyerek bu sürecin tüm tarafların iş birliğiyle 
çözüme kavuşması gerektiğine dikkat çekti.

✔ Asfaltlama çalışmalarında ise 70 Evler ve Onaç Mahallesi'nde yoğun talep gören projeleri hızlandırmak için İl 
Özel İdaresi ile protokol sürecine gidildiğini, Bucak Belediyesi olarak vatandaşların maliyet yükünü azaltmayı he-
deflediklerini belirtti. Gümüş, Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun Ercengiz ile sağlanan iş birliği sayesinde Bucak 
halkının cebinde 5 milyon TL tasarruf sağlandığını ifade etti.
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Burdur’da yetiştirilen kudret narı, mide sorunla-
rına ve cilt rahatsızlıklarına iyi geliyor. Zeytin-
yağı ve balla şifa dolu.

Burdur’un Bağlar Mahallesi’nde 15 yıldır 
yetiştirici ve üretici olarak faaliyet gösteren Mus- 
tafa Pulcu, kudret narı ile doğal tedavi yöntemle-
rini paylaşıyor. Kudret narı, mide hastalıkları, ref- 
lü, hemoroid, karaciğer yağlanması, şeker, koles- 
terol ve yanıklar gibi birçok sağlık sorununa iyi 
geldiği bilinen şifalı bir meyve olarak dikkat 
çekiyor.

Pulcu, kudret narının kabuğunu zeytinyağına 
ya da bala koyarak kullanmayı öneriyor. Zeytin-
yağında bekletilen kudret narının yağı, yanıklara 
ve çeşitli cilt sorunlarına şifa sağlarken, bal ile 

tüketildiğinde mide rahatsızlıklarına karşı etkili 
oluyor.

Pulcu, kudret narı tohumunun tanesini 3 
TL’den satışa sunuyor ve "Tanesini ebatına göre 
fiyatlandırıyoruz, sigaradan ucuz" diyerek doğal 
tedavi yöntemlerinin hem sağlıklı hem de ekono-
mik olduğunu vurguluyor. Ayrıca, kudret narının 
kilosunun 800 TL olduğunu belirten Pulcu, bu 
meyvenin "Allah’ın kudretli bir meyvesi" olduğu 
için Kudret narı adını aldığını ifade ediyor.

Şifalı etkilerinden yararlanmak isteyenler, her 
gün bir tatlı kaşığı bal ile karıştırılmış kudret 
narını 40 gün boyunca tüketebilir ya da zeytinya-
ğında bekletilmiş kudret narı yağıyla cilt sorunla-
rına çözüm bulabilir.

Mucizevi bir meyve 
olan kudret narı 
faydaları nelerdir, 
nasıl tüketilir? Sizin 
için araştırdık!

Kudret narı; 
bilimsel adı 
Momordica 
Charantia olan, 
kabakgiller ailesine 
mensup tropikal bir 
bitkinin hamken 
yeşil, olgunlaştıkça 
sararan, uzun ve çıkıntılı kabuklu, tadı, genellikle acı ve 
biraz da ekşi olarak tanımlanan meyvesine verilen 
isimdir. 

Kudret narı içeriğinde bulunan antioksidanlar, 
antiinflamatuar ve hipoglisemik bileşenler nedeniyle 
geleneksel tıpta asırlardır kullanılır.

Kudret narı yaygın olarak Asya, Afrika ve Karayip-
ler'de yetişir. Ülkemizde ise daha çok Akdeniz, Ege ve 
Güneydoğu Anadolu bölgelerinde yetişir.

Kudret narı acı tadı nedeniyle çiğ değil genellikle 
pişirilerek, yağı çıkartılarak ya da macun haline getirile-
rek tüketilir.

Kudret Narı Faydaları Nelerdir?
Kudret narının faydaları arasında şunlar bulunur: 

Kudret narı kanseri önlemeye yardımcı olur, kan şekeri 
yönetimini destekler, kötü kolesterolü düşürebilir, 
demir eksikliği ve anemiyi önlemeyi destekler, yaşlan-
ma etkilerini azaltır, vücuttaki iltihap seviyesini düşürür, 
sindirim sistemini destekler, cilt sağlığına iyi gelir ve 
bağışıklık sistemini güçlendirir. 

Kanseri Önlemeye Yardımcı Olur
Kudret narında bol miktarda beta-karoten 

bulunur. İnsan vücudu beta-karoteni A vitaminine 
dönüştürür. Araştırmalara göre hem beta-karoten hem 
de A vitamini Hodgkin dışı lenfomanın önlenmesine 
katkıda bulunur. Bir başka araştırmada bilim insanları 
kanser hücrelerini öldürmek için kudret narı ekstraktını 
kullandılar ve kudret narının mide, kolon, akciğer ve 
nazofarinks kanseri hücrelerini etkili bir şekilde 
iyileştirdiği tespit edildi

Kan Şekerini Yönetmeye Yardımcı Olabilir
Kudret narı, kan şekeri seviyesini doğal olarak 

düşürmeye yarayan yüksek lifli, düşük şekerli bir 
meyvedir. Diğer karbonhidrat türlerinin aksine insan 
vücudu lifi sindiremediği için glikoz üretmez. Lif ayrıca 
sindirim sistemini yavaşlatarak glikozun emilimini 

yavaşlatır ve kan 
şekerinin aniden 
yükselmesini önler.

Kötü Kolestero-
lü Düşürebilir

Çeşitli laboratu-
var çalışmaları, 
kudret narının 
sağlıksız kötü 
kolesterol seviyeleri-
ni düşürme potansi-
yeli olduğunu 
göstermektedir. 

Demir Eksikliği 
ve Anemiyi Önlemeye  Destek Verir

Yeterince demir alınmadığında demir eksikliği 
anemisi gelişir. Kudret narında ise bol miktarda demir 
bulunur. Kudret narında ayrıca kırmızı kan hücrelerinin 
oluşmasına yardımcı olan folat (B9 vitamini) da 
bulunur.

Yaşlanma Etkilerini Azaltır
Kudret narı, yüksek antioksidan içeriği sayesinde 

vücudu serbest radikallere karşı korur, hücresel hasarı 
önler ve yaşlanma etkilerini yavaşlatır.

Vücuttaki İltihabı Azaltır
Kudret narı, antiinflamatuar özellikleri sayesinde 

inflamasyonu azaltır ve çeşitli inflamatuar sağlık 
sorunlarına iyi gelir.

Sindirim Sistemini Destekler
Kudret narının sağlığa faydalarından bir diğeri ise 

sindirim sistemini güçlendirmesi ve bağırsak parazitleri-
nin temizlenmesine katkı sağlamasıdır. 

Cilt Sağlığına İyi Gelir
Kudret narı antioksidan ve antiinflamatuar 

özellikleri sayesinde, cilt sağlığını destekler ve cilt 
sorunlarının azalmasına yardımcı olur. 

Bağışıklık Sistemi Güçlendirir
Kudret narının faydalarından biri de bağışıklık 

sistemini güçlendirerek hastalıklara karşı koruma 
sağlamasıdır. Kudret narının faydalarından yararlanma-
dan önce doktorunuza danışarak tüketmeniz önerilir. 
Kudret narı kronik sağlık sorunları olan kişilerde sağlık 
sorunlarına neden olabilir.

Kudret Narının Zararları Nelerdir?
Kudret narı fazla tüketildiğinde ishale, mide kana- 

masına, ülser oluşmasına , kalp atışının düzensizleşme-
sine, böbreklerde hasara, mide sorunlarına ve kusmaya 
neden olabilir. Bu nedenle özellikle kronik hastalıkları 
olan kişilerin doktor önerisiyle, doktorun belirttiği 
miktarda yenmesi gerekir.

GÜNDEM

Ertuğrul Gazi’nin babası Gündüz Alp (Süleyman Şah- Kaya Alp oğlu Süleyman 
Alp) da bu ikinci dalgayla birlikte hareket ederek Anadolu’ya girmiştir. (*)

1281 yılında Ertuğrul Gazi ölünce hasta olduğu için beyliğe vekâlet eden oğlu 
Osman Bey fiilen beyliğin başına geçti. Osman Bey, yönetimi fiilen ele aldığı sıralar-
da yer aldığı bölgede ekonomik ve toplumsal bakımdan gelişmiş bir zemin vardır. 
Neşri’ye atfen Hall İnalcık’a göre, Selçuklu-Moğol Naibi Cacaoğlu Nureddîn döne-
minde 1260-1280 yıllarında her ne kadar göçebe demokrasisi somut bir canlılık 
kazanmış olsa da Sultan-Öyüğü -Eskişehir gelişmiş bir kenttir; (*76) İnönü ve 
Söğüt’te feodal sömürüye zemin oluşturan bir yapı da varlığını muhafaza etti. 
Moğol baskı ve saldırılarının önünden kaçarak ticaret yollarının toplandığı, zen- gin 
bir kent hayatı ve yerleşik tarımın bulunduğu Uç bölgesine, Bitinya’ya gelen beyler, 
medreseli ulema, tüccar, esnaf ve zanaatkârlar feodal devletin oluşumu için elverişli 
bir zemin yarattı. Osmanlı beyliği çekirdeğinin, bulunduğu coğrafyanın stratejik ve 
jeopolitik konumu, yöneticilerin dinamizmi ve becerileri zemininde gelişerek 
yükselen Osmanlı Devleti, Büyük Selçuklu ve Anadolu Selçuklu devletleri gibi 
merkezkaçın kuvvetli olduğu feodal yapının geri aşamalarından merkezi bir feodal 
devlete geçiş ve askeri demokrasinin tabutuna çakılan son çivi olmuştur. Osman 
Bey’le birlikte hareket eden, medreseli Sünni ulemadan kurulu bir divan, feodal 
İslam hukukunu uygulayan kadılar ve küçük bir hassa ordusu vardı. Bunun yanısıra, 
Osmanlılar, askeri güçlerini artırmak için, zaten çözülmekte olan aşiret örgütlenme-
sini (askeri demokrasiyi) dağıtarak kendilerine bağlı özel maiyetler kurdular. Daima 
savaş, fetih ve yağmadan yana olan ‘gazi’leri (‘alp’leri) ücretli asker olarak kullandı-
lar, feodal yayılma politikasının hizmetine soktular. 

Aşıkpaşazade tarihine göre, ilk başlarda Osman Gazi ile alpler eşit statülerde 
seferler yapıyorlardı. İlerleyen süreçte Osman Gazi, çevresinde önemli başarılar 
kazanıp dikkati çekmeye başlayınca alpler onun komutası altında hareket etmeye 
başladı. Artık alpler Osman Bey’in “nöker”leri (*a) halini aldı. Yani Osman Bey’in 
zatına mahsus silahlı maiyeti durumuna geldiler.   

Osman Gazi, beyliğin iplerini fiilen eline geçirdikten sonra 1280’lerden 1300’e 
kadar uzayan yaklaşık 20 yıl içinde bulunduğu coğrafyada (toplumsal ve siyasi 
olarak karışık olan kaos halindeki Bursa-İznik-Bilecik yörelerinden oluşan Bitinya 
bölgesinde) (*b) Bizans’a ait topraklarda genişlemeci bir politika izleyerek askeri 
faaliyetlerine girişti. 

Damgası ve bayrağında biri Yay'a geçirilmiş 3 Ok (IYI) bulunan Osman Gazi 
genişleme politikasında, çevresinde bütün siyasi iktidar odaklarında (beyliklerde) 
güdülen strateji olan “gaza” ve “istimalet” (hoşgörü) kriterlerine uygun hareket et- 
meye özen göstermiştir. Gaza, uçlarda ele geçirilen Bizans topraklarında yaşayan 
Hıristiyan ahaliyi İslamlaştırmaya yönelik bir uygulama değildir. Ele geçirilen bölge-
lerdeki “Ehl-i Kitap” denilen gayrimüslim halk, “Ehl-i Zimme” (“İslâm şeriatının tesbit 
ettiği kurallar altında bir statüye”) sahip olurdu. Beyler ve Müslümanlar bu kurallara 
uymayı bir dini görev olarak kabul ederlerdi. Osman Gazi, bu konuda başta kayın-
pederi Şeyh Edebali ve Fakih Osman olmak üzere medreseli Sünni ulemadan kurulu 
divana danışırdı. (*78)

AÇIKLAMALAR:
(*) Ertuğrul Gazi’nin babası Süleyman Şah, Suriye’yi fethetmek için geldiğinde 

Tutuş tarafından 1086’da Halep'te öldürülen ve Halep’te Caber kalesi eteklerine 
defnedilen Anadolu Selçuklu Devleti'nin banisi Selçuk Bey'in oğlu Arslan Yabgu'nun 
torunu Kutalmışoğlu Süleyman Şah ile karıştırılır. Caber kalesi, 1971 yılına kadar 
Türkiye toprağı olarak anlaşmalarda yer almış, burada Şah’ın mezarının olduğu 
türbenin korunması için Türk Hükümetince bir karakol yaptırılmıştır. Daha sonra 
Suriye Hükümetinin inşa ettirdiği bir barajın suları altında kalacağı gerekçesiyle 
yapılan anlaşmayla türbe 1973 yılında Halep’in Karakozak Köyü’ne taşınmıştır. 2011 
yılını izleyen süreçte Davutoğlu’nun Başbakanlığındaki AKP Hükümeti döneminde 
ABD ile birlikte hareket edilerek “stratejik derinlik”in çukurunda Suriye’nin parça-
lanması olaylarına müdahil olunduğu sırada IŞİD saldırıları karşısında korunamadı-
ğı için bir gecede terörün uzanamadığı bir noktaya taşınmıştır.  

(*a) Osmanlı beylerinin şahısları adına besledikleri silahlı maiyetleri (nöker"le-
ri) vardı. Nöker asker anlamına gelmektedir. Moğolcada "hizmetkâr, yardımcı, kul, 
arkadaş, yoldaş" anlamına gelen nöker, bağlı bulunduğu şahsiyete bağlılığı sadakat 
düzeyindedir. Osmanlı nökerleri genellikle süvaridir. Aşıkpaşazade tarihine göre (s. 
24), Çadırlı ve Lefke tekfurları Osman Bey’in emrine girerek onun nökeri olmuşlardır. 
Nökerlerin sayısı, 2. Murat zamanında beş bine kadar çıkmıştır. Ancak Osmanlılarda 
nökerlik kurumu yerini bir süre sonra sipahilere bırakmıştır. (Zerrin Günal, Nökerler 
(Moğollar’da ve Türk devletlerinde öncelikli görevi askerlik olan kul ve hizmetkâr 
sınıfı, https://islamansiklopedisi.org.tr/noker )

(*b) Söğüt ve Domaniç’in içinde bulunduğu Bitinya bölgesi, son derece stratejik 
ve jeopolitik, bir o kadar da tehlikeli bir noktadır. Beylik, kuzeyde Bilecik, Yarhisar ve 
İznik tekfurlukları, doğuda Harmankaya ve Karacahisar tekfurlukları ve batıda da 
İnegöl, Kestel, Bursa başta olmak üzere birçok tekfurluk (Kite, Adranos, Bedenos vs.) 
ile kuşatılmıştı. Güneyde ise Osman Bey’le hiç arası olmayan Germiyanoğlu Beyliği 
konuşluydu. Aşıkpaşazade Tevarih-i Ali Osman (Âşıkpaşazâde Tarihi [Osmanlı Tarihi 
(1285-1502)], Haz. Öztürk, N., Bilge Kültür Sanat, İstanbul, 2013)adlı eserinde, 
yaylak-kışlak arasındaki göçler konusunda verdiği bilgilere göre, Söğüt-Domaniç-Er-
menibeli mevsimlik göçlerin güzergahıydı. Bu göçler sırasında güzergâh boyunca 
çeşitli saldırı ve tacizlere uğranıyordu. Bundan dolayı Osman Bey, önemli eşyalarını 
ve hazine sandığını Bilecik Tekfuruyla anlaşması üzerine ona emanet ediyordu.  

(*78) Halil İnalcık, Halil İnalcık, Osmanlı Beyliği'nin Kurucusu Osman Beg, 
Belleten TTK, Sayı: Ağustos 2007, Cilt 71- Sayı 26, Sayfa. 479-536 https://belleten.-
gov.tr/tam-metin/2716/tur   

Fatih ÖZCAN

Orta Asya’dan batıya
(Mâverâünnehir’e)
kayan Türk tarihi

■ E. SELCAN TUNCEL

Burdur'da yetişen mucize meyve
mide ve cilt sağlığına destek oluyor

‘KUDRET NARI’NIN ŞİFASI...(Türk Orta çağı -Anadolu’da Türkler)-32

■ HABER MERKEZİ
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Burdurlu yüzücü Hasan Korkmaz, Arena Aquac-
hallenge Yüzme Şampiyonası’nda bronz madalya 
kazanarak Burdur’u gururlandırdı.

Burdurlu sporcu Hasan Korkmaz Kemer Te- 
kirova’da düzenlenen Uluslararası Arena Aquac-
hallenge Yüzme Şampiyonasında üçüncü oldu.

Burdur Gençlik Spor Master Yüzme ekibi 
sporcusu Hasan Korkmaz, Kemer Tekirova’da 
düzenlenen 23. Uluslararası Arena Aquachallenge 
Yüzme Şampiyonası’nda önemli bir başarıya imza 
attı.

18-20 Ekim tarihleri arasında gerçekleştirilen 

şampiyonaya Burdur’dan katılan Korkmaz, 3000 
metre açık deniz yüzme yarışında üçüncülük elde 
ederek bronz madalyanın sahibi oldu. Madalyasını 
eski Bakan Kürşat Tüzmen’in elinden alan Kork-
maz, 5000 metre yarışında ise beşinci olarak 
performansını bir kez daha sergiledi.

Şampiyonaya Burdur’dan katılan diğer spor- 
cular arasında Mehmet Ülker, Mustafa İlhan, Küb- 
ra İlhan ve çocuk kategorisinde Irmak İlhan da yer 
aldı. Farklı yaş gruplarında uluslararası alanda 
yarışarak Burdur’u temsil eden sporcular, Burdur 
Gençlik Spor Master Yüzme takımının başarılarını 
taçlandırdı.

Kemer’de TOKİ projesi için ihale 6 
Aralık 2024’te yapılacak. Doğalgaz 
projesi de 2025'te başlıyor ve 
2026’da gaz dağıtımı gerçekleşecek.

Burdur'un Kemer ilçesi, önemli 
yatırım müjdeleriyle sevindirildi. 
TOKİ projesinin ihalesi, 6 Aralık 
2024 Cuma günü saat 14:00'te 
gerçekleştirilecek. AK Parti İl 
Başkanı Mustafa Özboyacı, AK Parti 
Burdur milletvekilleri Prof. Dr. 
Adem Korkmaz, Mustafa Oğuz ve 
TOKİ Başkanı Mustafa Levent 
Sungur’un büyük katkılarıyla proje 
hayata geçiriliyor.

Enerji ve Tabii Kaynaklar 

Bakanı Alparslan Bayraktar, 
Kemer’de yol tadilatı için gerekli 
sıcak asfalt teminini sağladı. Kemer 
Belediye Başkanı İsmail Asan , asfalt 
malzemesi için Bayraktar’a teşekkür 
etti.

Ayrıca, TOROSGAZ Yönetim 
Kurulu Başkanı Osman Erdemci, 
Kemer’de 2025 yılında başlayacak 
olan doğalgaz projesini müjdeledi. 
Gaz dağıtımının 2026’nın ilk çeyre-
ğinde başlatılması planlanıyor. 
Belediye Başkanı, bu gelişme için 
Erdemci’ye teşekkür ederek, “Daha 
yapacak çok işimiz var” mesajını 
verdi.

Fethiye Belediyesi Temizlik İşleri Müdür-
lüğü ekipleri, iklim değişikliği ve karbon 
salımıyla mücadeleye dikkat çekmek için 
başlattıkları bisiklet yolculuğunda 
Burdur’a ulaştı.

Burdur Belediyesi Başkan Yardımcısı 
Hülya Erarslan tarafından karşılanan ekip, 
Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun Ercen-
giz ile de görüştü. Ekip, hem bisiklet 
kullanımını teşvik etmek hem de çevreye 
duyarlılığı artırmak adına Burdur’dan 
mesajlarını paylaştı. Fethiye’den başlayıp 
Anıtkabir’de sona erecek bu anlamlı 
yolculuk, güzergâh boyunca çöp toplama 
etkinlikleriyle de çevre bilincini güçlendir-
meyi hedefliyor.

Birleşmiş Milletler’in verilerine göre, 
ulaşım kaynaklı sera gazı emisyonları 
1970'ten bu yana iki kattan fazla arttı. Bu 
artışa dikkat çekmek ve iklim değişikliği 
konusunda farkındalık oluşturmak isteyen 

Fethiye Belediyesi, anlamlı bir projeye imza 
attı. Fethiye Belediyesi Temizlik İşleri 
Müdürlüğü’nden beş kişilik bir ekip, 
karbon salımını azaltmak ve bisiklet 
kullanımını teşvik etmek amacıyla 23 Ekim 
2024’te “İki Teker, Sıfır Karbon” projesi 
kapsamında Fethiye’den yola çıkarak pedal 
çevirmeye başladı. Ekip, 24 Ekim’de 
Burdur’a ulaştı. Burdur Belediye binası 
önünde Belediye Başkan Yardımcısı Hülya 
Erarslan ve belediye personelleri tarafından 
karşılanan ekip, çevre duyarlılığını vurgu-
layan mesajlarını Burdur’dan da iletti. Ekip 
daha sonra Burdur Belediye Başkanı Ali 
Orkun Ercengiz ile de bir araya gelerek 
proje hakkında görüş alışverişinde bulun-
dular. 

“Çevreye Karşı Duyarlılığı 
Hatırlatmak İstiyoruz”

Fethiye Belediyesi Temizlik İşleri 
Müdürü Mehmet Bayraktar, “Fethiye 

Belediyesi Temizlik İşleri Müdürlüğü 
olarak “İki Teker, Sıfır Karbon” projesi adı 
altında 23 Ekim’de Fethiye’den çıkmış 
olduğumuz yolculukta bugün Burdur’da-
yız. Burada hem bisiklet kullanımının 
önemini artırmak hem de karbon salımının 
önüne geçilmesi için.. 1970 yılından beri 
gerçekten ülkemiz, dünya karbonla ilgili 
ciddi sıkıntılar yaşıyor. Etabımızı Anka-
ra’da Anıtkabir’de Atamızın huzurunda 
bitireceğiz. Yaklaşık 640 kilometrelik bir 
yolculuğumuz olacak.

 Güzergah üzerinde temizlik ekipleri-
mizle çöp temizlikleri de yapıyoruz. 
Burada insanlara, çevreye karşı duyarlılık-
larını tekrardan hatırlatmak istiyoruz. Hem 
bisiklet kullanımının artması hem çevrenin 
kirletilmemesi gerekiyor artık dünyada. O 
yüzden inşallah sesimizi duyanlar olur. 
Bize destek veren çok insan oldu. Burdur 
Belediyesi’ne de çok teşekkür ediyorum. 
Geçmişte yaklaşık 6 yıl Burdur Belediye-

si’nde de çalıştım. Şimdi tekrardan burada 
olmak çok güzel.” dedi.

Erarslan: “Çevre İçin Atılan 
Bu Adımları Destekliyoruz”

Burdur Belediye Başkan Yardımcısı 
Hülya Erarslan da konuşmasında, ““İki 
Teker, Sıfır Karbon” projesi ile bir farkında-
lık oluşturduğunuz için araç kullanımını 
azaltmak ve bisiklet kullanımını artırmak 
için böyle bir proje yaptığınız için teşekkür 
ediyoruz. Özellikle 29 Ekim Cumhuriyet 
Bayramı sebebiyle projeyi başlattığınız için 
çok teşekkür ediyoruz. Sizleri tebrik 
ediyorum.” İfadelerini kullandı.

Yolculuğun Devamı
Fethiye Belediyesi Temizlik İşleri 

Müdürlüğü çalışanları, Burdur’dan ayrılır-
ken 29 Ekim Cumhuriyet Bayramı’nda 
Ankara Anıtkabir’de yolculuklarını tamam-
layacak. ■ ŞADİYE ÜNAL

■ KADRİYE ÇETİN■ E.S. TUNCEL

Fethiye Belediyesi’nin ‘İki Teker,
Sıfır Karbon’ Projesi Burdur’da

Kemer doğalgazla buluşuyor!

TOKİ, 
enerji ve 

yol 
yatırımlarıyla 

güçleniyor

Fethiye’den Anıtkabir’e 
pedal çevirerek çevreye mesaj


